
 

Het probleem van de afvalberg komt niet door de inwoners 

van Zutphen. Daarom moeten zij ook niet ‘bestraft’ worden 
voor de groeiende afvalberg. De afvalinzameling en de 

kosten ervan kunnen we eerlijker en gezamenlijk 

organiseren. De SP ziet dat als volgt: 

 

 

 

Op dit moment heeft de gemeente Zutphen geen idee wat er met het door de inwoners zo netjes gescheiden afval 

gebeurt. Daar moet streng toezicht op komen. Wanneer een ‘recyclebedrijf’ te veel plastic verbrandt of dumpt moet 

de samenwerking worden stopgezet.  

In plaats van de afvalstoffenheffing individueel in rekening te brengen, betalen we de afvalkosten uit de 

gemeenschappelijke pot geld van de gemeente. Het gros van de huishoudens gaat er hiermee financieel op vooruit. 

Berekeningen hiervoor zijn te vinden in ons verkiezingsmanifest uit 2022. 

Daarnaast regelt de gemeente dat er 4x per jaar gratis grof vuil aan huis wordt opgehaald. We breiden de 

mogelijkheden juist uit in plaats van het moeilijker maken om afval kwijt te kunnen. Zo gaan we vervuiling van onze 

leefomgeving direct tegen. 
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Nog maar eens per maand de 

grijze container aan de weg, het 

zwarte kratje verdwijnt en de 

tarieven stijgen. De gemeente 

breekt het afvalbeleid steeds 

verder af en laat ons met de troep 

zitten. Wat we hiervan merken, 

hoe dit komt en wat we ertegen 

kunnen doen leest u in deze krant.  

 

 “We scheiden ons afval. Maar met 

ons gezin van 7 personen, waarvan de 

jongste nog in de luiers, is onze 

container al snel vol”, zegt Helen van 
Engeland. Ze woont in het 

Waterkwartier en ondervindt de 

keuzes van de gemeente aan den lijve. 

Net als iedereen in Zutphen ontving 

van Engeland eind januari een brief 

waarin de gemeente schrijft wat er 

veranderd is en nog gaat veranderen. 

“Dit is pas het begin, straks wordt de 
grijze container helemaal afgeschaft 

en moeten we lopen met iedere 

vuilniszak. Het wordt ons 

opgedrongen en voelt als 

achteruitgang. Alles wat is 

opgebouwd wordt stap voor stap 

afgebroken en wij moeten het zelf 

maar uitzoeken. Ik verwacht dat het 

zwerfafval in de buurt enorm gaat 

toenemen, alles wordt duurder en dan 

is het makkelijk om je afval te 

dumpen.” 

De Zutphense SP-afdeling is een 

meldpunt gestart om de gevolgen in 

beeld te brengen en aan de kaak te 

stellen. Fractievoorzitter Mart de 

Ridder: “Met het nieuwe jaar is het 

afbraakbeleid ingezet, en informatie 

vanuit de gemeente kwam pas drie 

weken achteraf. Nu komen bij ons al 

veel verhalen binnen van mensen die 

in de rotzooi zitten omdat ze ineens 

langer met hun container moeten 

doen. In plaats van de afvalinzameling 

zo makkelijk mogelijk maken, wordt 

het nu juist moeilijker en duurder 

gemaakt.” 

“Het is een eerste stap naar het 

compleet weghalen van de containers 

en het zwarte kratje”, vertelt de 

Ridder. “Dat laten we ons niet 

gebeuren. We hopen dan ook dat 

iedereen die het met ons eens is zich 

meldt via ons meldpunt.  



 

Ieder jaar zijn er twee zekerheden waar je op 

kunt rekenen: de gemeente zegt dat we ons afval 

beter moeten scheiden en de gemeente verhoogt 

de afvalstoffenheffing. Beide zijn oneerlijk en 

onnodig. 

  

 

Ons afval scheiden we juist heel goed, ook al is dat 

op dit moment totaal zinloos. Dat komt doordat een 

groot deel van het door ons gescheiden plastic 

alsnog de verbrandingsoven ingaat. Een ander deel 

wordt gedumpt in het buitenland. Dat kost geld en 

die rekening legt de gemeente vervolgens weer bij 

de inwoners van Zutphen neer. 

 

 

 

‘Zolang we ons best doen om afval goed te scheiden,  
zijn we goed bezig, want dan wordt alles 

hergebruikt’. Dat is het beeld dat we dagelijks horen 
in reclames en voorlichting. Van ‘afval’ mag niet 
meer gesproken worden, in plaats daarvan moeten 

we plastic nu een ‘grondstof’ noemen. Dat beeld 
klopt niet. Hoe goed wij ook scheiden: er wordt 

nauwelijks iets van al dat plasticafval hergebruikt.  

De gemeenten en de afvalinzamelingbedrijven 

zeggen geen idee te hebben van de werkelijke 

hoeveelheid plastic die in Nederland wordt 

hergebruikt. Wereldwijd zijn er wel cijfers bekend: 

er wordt slechts 1 van elke 10 zakken plastic 

hergebruikt. Van elke 10 zakken plastic worden er 

dus 9 gedumpt of verbrand. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Waarom wordt dat plastic niet hergebruikt? 
Als een zak plastic meer dan 15% ‘vervuild’ is, 
kan het volgens de huidige normen (vastgesteld 

door verpakkingsproducenten zelf) niet meer 

gerecycled worden. ‘Vervuiling’ betekent dat er 
niet alleen plastic maar ook ander materiaal in de 

zak zit. Die ‘vervuiling’ wordt hoofdzakelijk 
veroorzaakt doordat producenten een mix van 

verschillende soorten verpakkingsmateriaal 

gebruiken die niet goed uit elkaar te halen is. Het 

kan ook worden veroorzaakt doordat mensen 

producten bij het plasticafval doen die daar niet in 

horen. Dat gedrag wordt aangemoedigd door het 

afschaffen van de grijze container.  

Plasticafval wordt gedumpt in het buitenland 
Wat gebeurt er met dat ‘vervuilde’ plastic? Dat 

gaat rechtstreeks de verbrandingsoven in of wordt 

het gedumpt in het buitenland. Jaarlijks brengen 

Nederlandse “recyclebedrijven” miljoenen kilo’s 
plasticafval naar landen als Indonesië, Vietnam en 

Maleisië. Daar is het bijna onmogelijk te 

controleren of het plastic daadwerkelijk gerecycled 

wordt. Het afval belandt vaak op grote 

vuilnisbelten of wordt in open vuur verbrand.  

De industrie misleidt en politici trappen erin 

Grote industriële verpakkingsbedrijven maken 

winst door goedkope verpakkingen te maken voor 

de spullen die wij kopen. Plastic is goedkoop. Deze 

producenten willen niet verantwoordelijk 

gehouden worden voor de groeiende plastic 

afvalberg. Ze steken miljoenen in een politieke  

 

 

 

lobby om iedereen te doen geloven dat plastic een 

waardevolle ‘grondstof’ is. Onderliggende 
boodschap: het is niet erg om veel plastic te 

gebruiken, als je het maar netjes scheidt.  

Het klopt dat het belangrijk is om zoveel mogelijk 

plastic te recyclen. Het probleem is: dat gebeurt 

niet. Ondertussen maken verpakkingsproducenten 

zelf steeds nieuw plastic uit aardolie. Voor hen is 

dat goedkoper en zo maken ze meer winst.  

De baas van de internationale plasticindustrie 

Larry Thomas, verwoordt het als volgt: “Als 
mensen denken dat recyclen 

goed is, maken ze zich 

minder druk over het feit 

dat plastic milieuvervuilend 

is”. Vanaf 1990 wordt er 
steeds meer reclame 

gemaakt met de boodschap: 

plastic is nodig en de 

consument moet het 

recyclen.  

 

 

 

Wat doet de gemeente 

Zutphen?  
Met zijn nieuwe afvalplan 

kiest wethouder Rick Verschure voor de kant van 

de afvalindustrie. Hij wordt aangemoedigd door 

GroenLinks, de grootste politieke partij in de 

gemeenteraad. Onder het motto ‘iedereen moet zijn 
steentje bijdragen’ wijzen zij inwoners van 
Zutphen aan als daders van het afvalprobleem. De 

verpakkingsindustrie gaat vrijuit. 

De hoge kosten van het verwerken van de troep die 

bedrijven produceren, leggen zij bij ons neer. Elk 

jaar gaat de afvalstoffenheffing omhoog. Ze 

schaffen de grijze container en het zwarte kratje 

helemaal af, zodat je zelf met je afval moet 

sjouwen naar een centraal inleverpunt, in de hoop 

dat je ‘beter gaat scheiden’. Maar zoals dit artikel 
duidelijk maakt, is dat als water naar de zee 

dragen: het is zinloos.  

Wat zou een echte oplossing zijn? 
Het is oneerlijk gewone inwoners van Zutphen te 

straffen voor de problemen die afvalproducenten 

veroorzaken. Afvalproducenten moeten worden 

aangepakt, zij moeten worden verplicht om 

verpakkingsmateriaal duurzaam of biologisch 

afbreekbaar te maken.  

  

, een van 

de grootste multinationals als het gaat om plastic, 
gebruikt 700.000 ton aan nieuw plastic per jaar. Zij 
zijn al jaren bezig om te komen tot een magere 
25% hergebruik van hun plastic. Zolang dit soort 
bedrijven niet aan banden wordt gelegd, kun je het 
fundamentele probleem van de afvalindustrie niet 
aanpakken. 

Kijk de serie ‘De Vuilnisman’ op  
kro-ncrv.nl/programmas/de-vuilnisman/media 

Als we niets doen weten we één ding zeker, dan 

verdwijnt de grijze container helemaal en betalen 

we ieder jaar meer. Terwijl veel mensen het er niet 

mee eens zijn. Als zij zich niet laten horen voelt 

het gemeentebestuur geen enkele weerstand en 

drukken zij hun  plannen erdoor.  

Daarom moeten we van ons laten horen en ons 

laten zien. Dit kan eenvoudig via het Meldpunt 

Afvaloverlast. 

 

 


